
PROTOKÓŁ Nr XIII/11
z Sesji  Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

10 listopada      2011 roku
o godz. 9.00    w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

=================================================================== 
W sesji uczestniczyli:
• radni Rady Miejskiej w Bojanowie, 
• burmistrz, zastępca burmistrza, skarbnik, 
• radny powiatowy:   Wiesław Ceglarek, Ireneusz Młynek,
• sołtysi wsi,
• przedstawiciel Zarządu Osiedla Bojanowo,,
• pracownicy Urzędu Miejskiego,
• kierownicy jednostek organizacyjnych gminy,
• zaproszeni kierownicy lokalnych zakładów pracy.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Otwarcia sesji dokonał  przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie pan Maciej 
Jagodziński, po czym  stwierdził, iż na ustawowy 15 – osobowy skład Rady w sesji 
uczestniczy 12  radnych (nieobecni: Leszek Janowicz, Maciej Kazior oraz chwilowo Dariusz 
Sikora – udział w obradach od godz. 12.30), co stanowi quorum, więc jest ona władna 
obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Przewodniczący obrad zapytał czy do przedstawionego przy zawiadomieniach porządku 
obrad są wnioski. 
Z wnioskiem wystąpił radny Jan Kubis, aby projekty uchwał w sprawie:

1)  obniżenia średniej ceny skupu żyta za 1dt  przyjmowanej jako podstawa do   
naliczania podatku rolnego na 2012 rok,

2) ustalenia stawek podatku od nieruchomości,
3) określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych,

rozpatrzyć jako pierwsze w punkcie „7”.

Przewodniczący  obrad  poddał  pod  głosowanie  wniosek  radnego  Kubisa.  Za  powyższym 
głosowało 10 radnych, przy 2 głosach wstrzymujących się.

W związku z powyższym porządek XIII sesji Rady Miejskiej w Bojanowie przedstawia się 
następująco:

1.Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2.Przedstawienie porządku obrad XIII  sesji Rady Miejskiej.
3.Przyjęcie protokołu Nr XII/11 z sesji Rady Miejskiej w Bojanowie, która odbyła się w dniu 
27 września 2011 roku.
4.Zapytania radnych.
5.Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
    międzysesyjnym, informacja o oświadczeniach majątkowych złożonych przez radnych..
6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy  w okresie międzysesyjnym i o wydanych 

zarządzeniach. Informacja o oświadczeniach majątkowych złożonych przez pracowników 
Urzędu Miejskiego w Bojanowie, dyrektorów instytucji kultury i kierowników jednostek  
organizacyjnych.
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7. Podjęcie uchwał w sprawie:

1.obniżenia  średniej  ceny  skupu żyta  za  1  q  przyjmowanej  jako  podstawa do .naliczania  
podatku rolnego na 2012 rok,
2.ustalenia stawek podatku od nieruchomości,
3. określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych,
4. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości,
5.uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych,
6.uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie gminy Bojanowo  
na rok 2012,
7.uchwalenia  „Programu  Współpracy  Gminy  Bojanowo  z  organizacjami  pozarządowymi  
oraz innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 2012 rok,
8.określenia  Regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  
uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Bojanowo,
9.zmiany Uchwały Nr VI/26/11 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 marca 2011 roku w  
sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola,  dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Bojanowo,
10.zmiany Uchwały Nr XXXIX/217/02 Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 27 lutego 2002  
roku  w  sprawie  ustalenia  zasad  przysługujących  diet   przewodniczących  organów  
wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy  Bojanowo,
11.ustalenia stawki opłaty targowej i sposobu jej pobierania ,
12. zwolnień podatku od nieruchomości,
13.zmiany uchwały Nr VIII/45/11 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 25 maja 2011 w  
 sprawie określenia deklaracji podatkowych oraz informacji podatkowych,
14.zmiany Uchwały Nr VI/30/11 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 marca 2011 roku w  
sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  WFOŚiGW w  Poznaniu  z  przeznaczeniem  na  „Budowę  
przydomowej oczyszczalni ścieków w Karolewie’,
15.przeznaczenia umorzonej części pożyczki z WFOS i GW w Poznaniu,
16.zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2011 – 2023,
17.zmian budżetu na 2011 rok.

8. Odpowiedzi na zapytania radnych.
9. Wolne głosy i wnioski.
10. Zakończenie.

Za powyższym porządkiem głosowało 10 radnych,  przy 2 głosach wstrzymujących się (radni: 
Stanisław Tomiczak, Franciszek Wieremiejko).

Do pkt3.Przyjęcie protokołu Nr XII/11 z sesji Rady Miejskiej w Bojanowie, która odbyła 
się w dniu 27 września 2011 roku.

Do protokołu z XII sesji Rady Miejskiej w Bojanowie nie wniesiono uwag pisemnych 
i ustnych w związku z powyższym przewodniczący obrad zaproponował aby protokołu nie 
odczytywać. Za propozycją  przewodniczącego Jagodzińskiego głosowali wszyscy obecni na 
sesji radni – 12 „za” . Protokół Nr XII/11 z sesji, która odbyła się w dniu 27 września 2011 
roku przyjęto bez odczytywania.
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Do pkt. 4 Zapytania radnych.

Jako pierwszy głos zabrał radny Jan Kubis, który zapytał o następujące sprawy:

1) kiedy będzie robiona kanalizacja w Gołaszynie od torów w kierunku  Trzebosza,
2) dlaczego  nie  ma  na  stronie  internetowej  wyników  przetargów  jakie  były  

przeprowadzane przez Gminę, 

Kolejne pytanie zadał radny Marek Kotlarczyk, który zapytał o zamontowanie oświetlenia
 w Giżynie, na terenie  cegielni.

Radny Krzysztof Skupin zapytał o możliwość naprawy drogi w miejscowości Zaborowice.

Do pkt. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w okresie  międzysesyjnym,    informacja o oświadczeniach majątkowych złożonych przez   
radnych..

Przewodniczący  Rady pan  Maciej  Jagodziński  zapoznał  zebranych  z  reprezentacją 
Rady w okresie międzysesyjnym – załącznik nr 2 do protokołu  oraz przedstawił informację 
Naczelnika Urzędu Skarbowego w Rawiczu o złożonych oświadczeniach majątkowych przez 
Państwa radnych – załącznik nr 3 do protokołu oraz informacją Wojewody Wielkopolskiego 
o informacji złożonej przez przewodniczącego Rady oraz Burmistrza Bojanowa – załącznik 
nr 4 do niniejszego protokołu.  

Do pkt. 6 . Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy  w okresie międzysesyjnym i o 
wydanych zarządzeniach.   Informacja o oświadczeniach majątkowych złożonych przez   
kierowników Urzędu Miejskiego w Bojanowie, dyrektorów instytucji kultury i kierowników 
jednostek organizacyjnych.

Burmistrz zapoznał zebranych z zarządzeniami jakie wydał w okresie międzysesyjnym:

1.Zarządzenie  Nr  70/11  Burmistrza  Bojanowa z  dnia  29  września  2011  roku  w  sprawie  
powołania komisji przetargowej na dzierżawę  nieruchomości niezabudowanych położonych  
w Kawczu oznaczonych jako działki ew. nr 318, 200/1 i 295.

2.  Zarządzenie Nr 71/11 Burmistrza Bojanowa z  dnia 29 września 2011 roku w sprawie  
powołania komisji  przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanej położonej w  
Giżynie oznaczonej jako działka ew. nr 98/24.

3,Zarządzenie  Nr  72/11  Burmistrza  Bojanowa z  dnia  29  września  2011  roku  w  sprawie  
powołania komisji  przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanej położonej w  
Giżynie oznaczonej jako działka ew. nr 60/2.

4.  Zarządzenie Nr 73/11 Burmistrza Bojanowa z  dnia 29 września 2011 roku w sprawie  
zmian budżetu na 2011 rok.

5. Zarządzenie Nr 74/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 30 września 2011 roku w sprawie planu  
finansowego zadań zleconych z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych  
gminie ustawami na 2011 rok.
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6. Zarządzenie Nr 74/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 5 października 2011 roku w sprawie  
zmian budżetu na 2011 rok.

7. Zarządzenie Nr 76/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 października 2011 roku w sprawie  
ustalenia stawki czynszu za dzierżawę gruntu położonego w Bojanowie.

8. Zarządzenie Nr 77/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 18 października 2011 roku w sprawie  
zmian budżetu na 2011 rok.

9. Zarządzenie Nr 78/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 18 października 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia  
publicznego  oraz  określenia  organizacji,  składu,  trybu  pracy  oraz  zakresu  obowiązków  
członków komisji.

10.  Zarządzenie Nr 79/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 3 listopada 2011 roku w sprawie  
powołania  komisji  przetargowej  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  
Gościejewicach oznaczonej jako działka ew. nr 6.

11.Zarządzenie  Nr  80/11 Burmistrza  Bojanowa z  dnia  3  listopada  2011 roku w sprawie  
powołania  komisji  przetargowej  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  
Bojanowie oznaczonej jako działka ew. nr 179/10.

12. Zarządzenie Nr 81/11 Burmistrza Bojanowa z dnia 4 listopada 2011 roku w sprawie  
powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielnie zamówienia  
publicznego  oraz  określenia  organizacji,  składu,  trybu  pracy  oraz  zakresu  obowiązków  
członków komisji.

Pytań do zarządzeń nie było, Burmistrz Zuter zapoznał zebranych z reprezentacją w okresie 
międzysesyjnym.
Załącznik nr 5 do protokołu.

Burmistrz poinformował  uczestników sesji o ważniejszych spotkaniach jakie miały miejsce 
od ostatniej sesji.
W  dniu  18  października  2011  roku  odbyło  się  spotkanie,  w  którym  uczestniczyli 
przedstawiciele  Gminy Bojanowo, Gminy  Góra Śląska oraz PKP PLK S.A. Zakład Linii 
Kolejowych  w  Ostrowie  Wielkopolskim  i  GDDKiA  Oddział  w  Poznaniu  w  sprawie 
umożliwienia  budowy  drogi  ekspresowej.  Porozumienia  jakie  zawarto  umożliwiają 
wykonawcy robót zdjęcie nawierzchni torowej linii kolejowej nr 372 na kolizyjnym odcinku 
drogi ekspresowej od 12 grudnia br.
Na linii  kolejowej  pomiędzy Bojanowem a Górą Śląską odbywa się tylko ruch pociągów 
towarowych, które obsługują punkt ładunkowy na stacji Góra. W związku z powyższym PKP 
PLK  S.A.  Zakład  Linii  Kolejowych  w  Ostrowie  Wielkopolskim  proponuje  budowę 
skrzyżowania drogi ekspresowej z linią kolejową nr 372 Bojanowo – Góra Śląska w poziomie 
szyn,  jako przejazdu kat    „A” z  dodatkowym wyposażeniem technicznym  w urządzenia 
ostrzegające  użytkowników  drogi  ekspresowej.  Przedstawiciel  GDDKiA  Oddział  Poznań 
poinformował,  że  posiada  uzgodnioną  koncepcję  budowy  wiaduktu  kolejowego  dla 
rozwiązania bezkolizyjnego skrzyżowania linii kolejowej z drogą ekspresową. Ze względu na 
prowadzona budowę drogi ekspresowej proponuje się spotkanie na szczeblu Ministerstwa, 
celem ustalenia ostatecznego sposobu rozwiązania skrzyżowania drogi ekspresowej S5 z linią 
kolejową 372.
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Nawiązując  do  powyższej  informacji  radny  powiatowy  pan  Wiesław  Ceglarek  zapytał  o 
ostateczny termin zakończenia prac drogi ekspresowej  S5. Burmistrz  Zuter wyjaśnił,  iż w 
związku z opóźnieniami zakończenie budowy inwestycji planuje się na rok 2013.
Więcej  pytań  nie  było.   W związku   z  powyższym  Burmistrz  przedstawił  informację  o 
złożonych  oświadczeniach  majątkowych  przez  kierowników  tut.  Urzędu,  dyrektorów 
placówek oświatowych i instytucji kultury oraz kierowników jednostek budżetowych gminy.
Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:
1.obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta  za  1  dt   przyjmowanej  jako  podstawa  do  

naliczania podatku rolnego na 2012 rok,

Pomimo tego, iż przedmiotowy projekt został  omówiony na posiedzeniach Komisji 
Stałych Rady w dniu 28 października 2011 roku,  radny Jan Kubis zawnioskował o obniżenie 
kwoty bazowej z proponowanych 55 zł do 50 zł, gdyż ujęta w projekcie uchwały stawka jest 
zbyt wysoka.
Odpowiadając  radnemu  Kubisowi  Burmistrz  Bojanowa  Józef  Zuter  powiedział: 
„przedstawiłem  Państwu  na  spotkaniu  Komisji  Stałych  Rady  w/w  projekt  uchwały. 
Konsekwencje  z  tytułu  obniżenia  powyższej  stawki  będą  niewątpliwie  duże.  Jesteśmy na 
etapie konstruowania projektu budżetu na 2012 rok. W tej  sytuacji  wszystkie nasze plany 
ulegną zmianom. Chcę również podkreślić, iż za budżet Gminy odpowiada również Rada” 
zakończył Swoją wypowiedź Burmistrz.

Przewodniczący  obradom  Maciej  Jagodziński  poddał  pod  głosowanie  propozycję 
radnego Kubisa.
Za stawką w wysokości 55 zł głosowało 2 radnych, za stawką 50 zł swój głos oddało 
7 radnych,  wstrzymało  się  3  radnych  (nieobecni  radni:  Dariusz  Sikora,  Leszek Janowicz,  
Maciej Kazior).
Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały w sprawie obniżenia  średniej  ceny skupu 
żyta  za 1 dt przyjmowanej  jako podstawa do naliczania  podatku rolnego na 2012 rok ze 
stawką 50 zł jaka proponował radny pan Jan Kubis.

Za  podjęciem  powyższej  uchwały  głosowało  8  radnych,  2  głosy  przeciwne  i  2  głosy 
wstrzymujące.  Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  10  listopada  2011  roku  w  
sprawie  obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta  za  1  dt   przyjmowanej  jako  podstawa  do  
naliczania  podatku  rolnego  na  2012  rok,  została  podjęta  i  stanowi  załącznik  nr  7  do 
niniejszego protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:
2.ustalenia stawek podatku od nieruchomości,

Jako pierwszy głos zabrał radnych Jan Kubis, który zaproponował zmianę stawek na inne,
i tak:
 1. od gruntów:
     a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej,
         bez względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji
         gruntów i budynków od 1m² powierzchni,       z 0,84 zł  na  0,80 zł.
     b/ pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub
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          elektrowni wodnych od 1 ha powierzchni,       z 4,33 zł  na  4,15 zł.
     c/ pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej
         statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje
         pożytku publicznego od 1m²  powierzchni.        z 0,29 zł  na  0,27 zł.
 2/ od budynków lub ich części:
     a/ mieszkalnych od 1m² powierzchni użytkowej ,       0,70 zł.
     b/ związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej
         oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych
         na prowadzenie działalności gospodarczej od 1m²
         powierzchni użytkowej,

         z 19,65 zł na 18,84 zł.
     c/ zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w
         zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym
         od 1m²  powierzchni użytkowej,        10,24 zł.
     d/ związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu
         przepisów o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty
         udzielające tych świadczeń  od 1m² powierzchni użytkowej,                   4,45zł.
     e/ pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej 
         statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje
         pożytku publicznego od 1m²  powierzchni użytkowej. z 5,60 zł na  5,30 zł.
 3/ od budowli: 
      a/ służących do zbiorowego odprowadzania ścieków  - 1%  ich wartości,
      b/ od pozostałych - 2% ich wartości.

Po przedstawieniu powyższych propozycji głos zajął Burmistrz Zuter. Zadał Państwu radnym 
następujące  pytanie: cyt. „ w związku z tym, iż zostały wprowadzone diametralne zmiany w 
stawkach  podatkowych,  co  ma  jednocześnie  wpływ  na  wysokości  wpływów  do  budżetu 
Gminy w 2012 roku, proszę aby Państwo zadecydowali  o  rezygnacji  z   jednego z zadań 
wprowadzonych do realizacji w 2012 roku. Czy to ma być „ORLIK”, czy zrezygnujemy ze 
środków z programu LEADER, a  może z  kanalizacji  Gierłachowo – Kawcze;  czekam na 
Państwa propozycje. Tyle z mojej strony”.

Przewodniczący  Jagodziński  poddał  pod  głosowanie  propozycje  stawek  przedstawionych 
przez radnego Jana Kubisa.

5 radnych było przeciwnych,
6 opowiedziało się za propozycją radnego Jana Kubisa,
1 radny wstrzymał się od głosu.

Ostatecznie  odczytano  projekt  uchwały  z  nowymi  stawkami  i  poddano  go  pod 
głosowanie.
Za podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 10 listopada 2011 roku  
w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości ze stawkami proponowanymi przez 
radnego Kubisa głosowało 6 radnych, przy 5 głosach przeciwnych i 1 wstrzymującym się, 
(nieobecni radni: Dariusz Sikora, Leszek Janowicz, Maciej Kazior). Podjęta uchwała stanowi 
załącznik nr 8  do niniejszego protokołu.
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Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:
3)   określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych,  

Pytań  do  omawianego  projektu  uchwały  nie  było,  w  związku  z  powyższym  po 
odczytaniu  jej  treści  przez  przewodniczącego  obrad  przystąpiono  do  jej  podjęcia.  Za 
podjęciem uchwały głosowało 10 radnych  przy 2 głosach wstrzymujących  się  .  Uchwała 
Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 10 listopada 2011 roku w sprawie określenia wysokości  
stawek  rocznych stawek  podatku  od  środków  transportowych została  podjęta  i  stanowi 
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:
4) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości,  

W  związku  z  tym  ,  iż  pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  
przystąpiono do jej podjęcia. Przewodniczący obradom odczytał treść uchwały i poddał pod 
głosowanie.
Za podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 12 „za” (nieobecni radni: Leszek  
Janowicz, Maciej Kazior i Dariusz Sikora). Uchwała stanowi załącznik nr 10  do protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie:
5) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów   

Alkoholowych

W  związku  z  tym  ,  iż  pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  
przystąpiono do jej podjęcia. Przewodniczący obradom odczytał treść uchwały i poddał pod 
głosowanie.  Za  podjęciem Uchwały  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  w sprawie  uchwalenia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych głosowało 
11 radnych (nieobecni radni: Leszek Janowicz, Maciej Kazior, Dariusz Sikora oraz nieobecny 
podczas głosowania radny Marcin Mróz).

Uchwała stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokołu. 

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie;
6)   uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie gminy   

Bojanowo na rok 2012,

W  związku  z  tym  ,  iż  pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  
przystąpiono do jej podjęcia. Przewodniczący obradom odczytał treść uchwały i poddał pod 
głosowanie. Za podjęciem  Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 10 listopada 2011  
roku w sprawie  uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie  
gminy Bojanowo na rok 2012  głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 11 „za”. Uchwała 
stanowi  załącznik nr 12 do protokołu (nieobecni radni: Leszek Janowicz, Maciej Kazior i  
Dariusz Sikora i Marcin Mróz).

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie;
7)  uchwalenia  „Programu  Współpracy  Gminy  Bojanowo  z  organizacjami  

pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  działającymi  w  sferze  pożytku  publicznego  na  
2012 rok,
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Do projektu uchwały pytań nie było, przewodniczący obrad odczytał treść uchwały i 
poddał ją pod głosowanie.
Za podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 10 listopada 2011 roku w sprawie  
uchwalenia „Programu Współpracy Gminy Bojanowo z organizacjami pozarządowymi oraz  
innymi  podmiotami  działającymi  w  sferze  pożytku  publicznego  na  2012  rok, głosowali 
wszyscy  obecni  na  sesji  radni  11  „za”.  Uchwała  stanowi  załącznik  nr  13 do  protokołu 
(nieobecni radni: Leszek Janowicz, Maciej Kazior oraz Dariusz Sikora i Marcin Mróz).

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie;
8)  określenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym  

dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Bojanowo,

Burmistrz wyjaśnił Państwu radnym, iż w wielu przypadkach, przyznając stypendium 
decyzje  podejmuje  indywidualnie,  biorąc również pod uwagę absencję ucznia.  Minimalne 
różnice w grupach dochodowych są brane pod uwagę zawsze z korzyścią dla ucznia.
Pytań  nie  było,  przewodniczący  Jagodziński  odczytał  projekt  uchwały  i  przystąpiono  do 
głosowania.  Za  podjęciem  Uchwały  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  w  sprawie  określenia  
Regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów  
zamieszkałych na terenie Gminy Bojanowo, głosowali wszyscy obecni na obradach radni – 11 
„za”. Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu, (nieobecni podczas 
głosowania radni: Leszek Janowicz, Maciej Kazior oraz Dariusz Sikora i Marcin Mróz)

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie;
9) zmiany Uchwały Nr VI/26/11 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 marca 2011  

roku w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola,  dla których  
organem prowadzącym jest Gmina Bojanowo,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji Stałych Rady, 
w związku z powyższym pytań nie było.
Za  podjęciem  Uchwały  Rady  Miejskiej  w   Bojanowie  z  dnia  10  listopada  2011  roku  w  
sprawie 
zmiany Uchwały Nr VI/26/11 Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 29 marca 2011 roku w  
sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola,  dla których organem 
prowadzącym jest  Gmina  Bojanowo, głosowali  wszyscy  obecni  na  sesji  radni  –  11  „za” 
(nieobecni podczas głosowania radni: Leszek Janowicz, Maciej Kazior oraz Dariusz Sikora i  
Marcin Mróz).
Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie;
10) zmiany  Uchwały  Nr  XXXIX/217/02  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  27  

lutego  2002  roku  w  sprawie  ustalenia  zasad  przysługujących  diet   przewodniczących  
organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy  Bojanowo,

Pytań do projektu Uchwały. Zasadność jej podjęcia została omówiona na posiedzeniu 
Komisji  Stałych  Rady  w dniu  28  października  2011  roku.  Przewodniczący  Rady  Maciej 
Jagodziński odczytał  jej  treść i przystąpiono do głosowania.  Za podjęciem  Uchwały Rady 
Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  10  listopada  2011  roku  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  
XXXIX/217/02 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 27 lutego 2002 roku w sprawie ustalenia  
zasad  przysługujących  diet   przewodniczących  organów  wykonawczych  jednostek  
pomocniczych  Gminy   Bojanowo, głosowali  wszyscy  radni  11  „za”  (nieobecni  podczas 
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głosowania radni:  Leszek  Janowicz,  Maciej  Kazior  oraz  Dariusz  Sikora i  Marcin Mróz).  
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie;
11) ustalenia stawki opłaty targowej i sposobu jej pobierania ,

Z projektem Uchwały Państwo radni zostali zapoznani na posiedzeniu w dniu 
28 października  2011 roku,  pytań  nie  było  w związku z powyższym przystąpiono do jej  
podjęcia. Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i przystąpiono do głosowania.
Za pojęciem Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 10 listopada 2011 roku w sprawie 
ustalenia stawki opłaty targowej i sposobu jej pobierania głosowało 11 radnych  (nieobecni  
podczas głosowania radni:  Leszek Janowicz, Maciej Kazior oraz Dariusz Sikora i  Marcin 
Mróz).   Uchwała Rady Miejskiej  w Bojanowie  z  dnia 10 listopada 2011 roku w sprawie  
ustalenia  stawki  opłaty  targowej  i  sposobu  jej  pobierania  stanowi  załącznik  nr  17 do 
niniejszego protokołu. 

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie;
12) zwolnień podatku od nieruchomości,

Pytań  nie  było.  Przewodniczący  obrad  odczytał  treść  uchwały  i  przystąpił  do 
głosowania. Za podjęciem  Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 10 listopada 2011 
roku w sprawie zwolnień podatku od nieruchomości głosowali wszyscy obecni na posiedzeniu 
radni 11 „za” (nieobecni podczas głosowania radni: Leszek Janowicz, Maciej Kazior oraz  
Dariusz Sikora i Marcin Mróz).  Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie;
13)  .zmiany uchwały Nr VIII/45/11 Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 25 maja  

2011 w   sprawie określenia deklaracji podatkowych oraz informacji podatkowych,

Projekt Uchwały był omawiany na posiedzeniach Komisji Stałych Rady w dniu 
28 października  2011 roku, w związku z powyższym na sesji  w przedmiotowym temacie 
pytań nie  zadano.  Przewodniczący Rady pan Maciej  Jagodziński  odczytał  treść projektu i 
przystąpiono do głosowania.Za podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 10  
listopada 2011 roku w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/45/11 Rady Miejskiej w Bojanowie z  
dnia  25  maja  2011  w  sprawie  określenia  deklaracji  podatkowych  oraz  informacji  
podatkowych, głosowali  wszyscy  radni  –  11  „za”  (nieobecni  podczas  głosowania  radni:  
Leszek  Janowicz,  Maciej  Kazior  oraz  Dariusz  Sikora i  Marcin  Mróz).  Uchwała  stanowi 
załącznik nr 19 do protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie;
14) zmiany Uchwały Nr VI/30/11 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 marca 2011  

roku  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  WFOŚiGW  w  Poznaniu  z  przeznaczeniem  na  
„Budowę przydomowej oczyszczalni ścieków w Karolewie’,

Pytań  nie  było.  Po  odczytaniu  jej  treści  przez  przewodniczącego  obrad  pana 
Jagodzińskiego  przystąpiono  do  głosowania.  Za  podjęciem  Uchwały  Rady  Miejskiej  w 
Bojanowie w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/30/11 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 
29 marca 2011 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki w WFOŚiGW w Poznaniu 
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z przeznaczeniem na „Budowę przydomowej oczyszczalni ścieków w Karolewie”, głosowało 
11 radnych, wszyscy „za”  ” (nieobecni podczas głosowania radni: Leszek Janowicz, Maciej  
Kazior oraz Dariusz Sikora i Marcin Mróz).  Podjęta Uchwała stanowi  załącznik nr 20 do 
protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie;
15) przeznaczenia umorzonej części pożyczki z WFOS i GW w Poznaniu,

Pytań  nie  było.  Przewodniczący  po  odczytaniu  treści  Uchwały  poddał  ją  pod 
głosowanie. Za podjęciem  Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 10 listopada 2011  
roku  w  sprawie  przeznaczenia  umorzonej  części  pożyczki   z  Wojewódzkiego  Funduszu  
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu  głosowało 11 radnych, wszyscy „za” 
(nieobecni podczas głosowania radni: Leszek Janowicz, Maciej Kazior oraz Dariusz Sikora i  
Marcin Mróz).
Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 21  do niniejszego protokołu.

Do pkt. 7 Podjęcie uchwał w sprawie;
16)   zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2011 – 2023,  

Pytań  nie  było.  Po  odczytaniu  przez  Przewodniczącego  Rady  pana  Macieja 
Jagodzińskiego  treści  Uchwały  przystąpiono  do  głosowania.  Za  jej  podjęciem  głosowali 
wszyscy obecni na sesji radni –11 „za” (nieobecni radni: Leszek Janowicz, Maciej Kazior  
oraz  Dariusz  Sikora  i  Marcin  Mróz). Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  10  
listopada 2011 roku w sprawie zmian wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na  
lata 2011 – 2023 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie;
17) zmian budżetu na 2011 rok,

W związku z tym, iż projekt przedmiotowej uchwały został szczegółowo omówiony 
na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 28 października 2011 roku Państwo radni pytań 
nie  zadali.  Po  odczytaniu  przez  Przewodniczącego  Rady  treści  uchwały  przystąpiono  do 
głosowania. Za podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie w sprawie zmian budżetu na  
2011  rok głosowali  wszyscy  obecni  na  sesji  radni  –  11  „za”(nieobecni  radni:  Leszek  
Janowicz, Maciej Kazior oraz Dariusz Sikora i Marcin Mróz).Uchwała stanowi załącznik nr 
23 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 8 Odpowiedzi na zapytania radnych.

W związku z tym, iż na ostatniej  sesji Rady Miejskiej w Bojanowie pan radny Jan 
Kubis zadał przewodniczącemu  Jagodzińskiemu pytania dotyczące problemu bezrobocia na 
terenie  naszej  gminy,  przewodniczący  Rady  udzielił  wyczerpującej  informacji  w 
przedmiotowej  sprawie.  Informacja  o  sytuacji  na  rynku  pracy  w  Gminie  Bojanowo  od  
grudnia 2010 roku do września 2011 roku stanowi załącznik nr 24 do protokołu.
Ponadto przewodniczący wyjaśnił, że:
w   roku 2010 było 158 ofert pracy z terenu Gminy Bojanowo,

10



w roku 2011 (do 9.11.2011 ) było 280 ofert pracy z terenu Gminy Bojanowo,
natomiast w miesiącu listopadzie 2011 roku przedstawiono 38 ofert.
Radny  Jan  Kubis  zapytał  cyt.  „  czy  rozmawiał  Pan  (pytanie  skierowane  do  Burmistrza  
Bojanowa) z pracodawcami prywatnymi o ile wzrosło wynagrodzenie w prowadzonych przez 
nich zakładach?’.
Burmistrz zripostował pytanie radnego pytaniem cyt. „jakie wynagrodzenie ? wykazywane do 
ZUS  –  u  czy  przekazywane  bezpośrednio  do  kieszeni.  Niestety,  takich  danych  nie 
posiadamy.”

Burmistrz Zuter udzielił odpowiedzi na pytania zadane przez Państwa radnych w punkcie 4.
Radnemu Janowi Kubisowi wyjaśnił, iż:

- kanalizacja  od  torów  w  kierunku  Trzebosza  zostanie  rozpoczęta  po  zakończeniu 
budowy drogi ekspresowej  S5, być może w tej kadencji.

- wyniki przetargów nie będą ogłaszane na stronie internetowej Gminy, gdyż zawierają 
dane  osobowe,  a  umieszczanie  tych  informacji  zakwestionowała   podczas  kontroli 
Regionalna Izba Obrachunkowa,

Radnemu  Markowi  Kotlarczykowi  wyjaśnił,  iż  w  roku  2012  postaramy  się  ten  problem 
rozwiązać.

Radnemu Krzysztofowi Skupinowi Burmistrz Zuter wyjaśnił, iż zły stan drogi 
w  miejscowości  Zaborowice  jest  spowodowany  ruchem  pojazdów  o  wysokim  tonażu- 
budowa S5.  Sprawa jest znana Powiatowemu Zarządowi Dróg w Rawiczu.

Burmistrz  Bojanowa  pan  Józef  Zuter  zabrał  głos  w  kwestii  najważniejszej,  jaka  była 
omawiana na sesji.
W związku z tym, iż proponowane stawki podatków – rolnego i od nieruchomości – zostały 
diametralnie obniżone – zmianie ulega cała konstrukcja przygotowanego na rok 2012 projektu 
budżetu.  W związku  z  powyższym  budżet  zostanie  obniżony  o  około  600.000,-  zł;  stąd 
pytanie pana Burmistrza – „z jakiego zadania zrezygnujemy? Proszę o 30 minut przerwy, po 
której udzielicie mi Państwo odpowiedzi na moje pytanie”.

Przewodniczący obradom Maciej Jagodziński ogłosił 30 minutową przerwę od godz. 12.30 – 
13.00.

Po wznowieniu obrad o godz. 13.00 przystąpiono do dyskusji.
Jako pierwszy głos zabrał radny pan Stanisław Tomiczak, który w kilku słowach porównał 
sytuację finansową pani, która kilkanaście godzin „siedzi na kasie” w markecie „DINO” i 
otrzymuje  najniższe  wynagrodzenie,  a  sytuację  rolnika  posiadającego  kilka  hektarów 
płacącego znacznie mniej podatku, niż osoba otrzymująca tak niskie uposażenie.
Jej wpływy z podatku są znacznie wyższe aniżeli tego rolnika. 

Po wystąpieniu radnego Tomiczaka głos zabrał Burmistrz Zuter, który po raz kolejny 
zaznaczył,  iż  projekt  budżetu  na  2012  rok  zostanie  przekazany  do  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej w takiej formie w jakiej został skonstruowany. Burmistrz : cyt. „szkoda, iż 
ważne  dla  Gminy  decyzje  są  podejmowane  w  kuluarach,  a  nie  przedyskutowane  np.  na 
posiedzeniach  Komisji  Stałych  Rady.  Ubolewam  nad  sytuacją,  która  miała  miejsce  na 
dzisiejszej sesji. Boję się miesiąca lutego. Nie jestem w stanie przewidzieć jaką ostateczną 
subwencję  otrzymamy.  Dzieci  jest  coraz  mniej,  w  związku  z  powyższym  subwencja 
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oświatowa  też  będzie  skromna.  Proszę  o  Państwa  propozycje  skąd  pozyskać  dodatkowe 
środki na zaplanowane zadania, gdzie tych pieniędzy szukać. Proszę zadecydować z jakiego 
zadania  rezygnujemy.  Dziękuję.  Czekam  na  propozycje”  zakończył  Swoje  wystąpienie 
Burmistrz Zuter. 
O godz. 13.10 radny Jan Kubis opuścił obrady.

Radny Krzysztof Skupin zapytał dlaczego nie wzorujemy się na gminach ościennych, które 
mają niższe podatki a jednak radzą sobie z realizacją budżetu.

Burmistrz  wyjaśnił  radnemu, iż propozycje stawek podatkowych zostały przedstawione na 
naradzie sołeckiej, a Panie i Panowie sołtysi nie wnieśli zastrzeżeń, w związku z powyższym 
w takiej formie zostały przedstawione na komisji i sesji Rady.
Głos zabrał również przedstawiciel Izby Rolniczej pan Łucjan Wojciechowski, który wyjaśnił 
iż w Rawiczu proponowana stawka podatku rolnego wynosiła 55 zł, natomiast nie były znane 
jeszcze kwoty z Pakosławia, Jutrosina oraz Miejskiej Górki.

Radny pan Franciszek Wieremiejko zaproponował, aby kontrowersyjne uchwały rozpatrzyć 
jeszcze raz na następnej sesji Rady.
Niestety  nie  jest  to  możliwe,  gdyż  porządek  obrad  został  zatwierdzony  a  poddane  pod 
głosowanie projekty  uchwał zostały podjęte.

Kończąc dyskusję Burmistrz powiedział cyt. „ja nie wymuszam na Państwu żadnych decyzji, 
proszę tylko o zrozumienie”.

Radni  Rady Miejskiej  w Bojanowie nie  podjęli  decyzji  w sprawie  wycofania  z  realizacji 
któregokolwiek z planowych zadań inwestycyjnych.

Do pkt. 9. Wolne głosy i wnioski.

Przewodniczący Rady pan Maciej Jagodziński w związku ze zbliżającym się Świętem 
Niepodległości zaapelował do wszystkich o wywieszenie flag narodowych.

Do pkt. 10. Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady Miejskiej 
w Bojanowie pan Maciej Jagodziński dziękując wszystkim za przybycie zamknął  godz. 13.30 
XIII sesję Rady.

Protokólant: Przewodniczący Rady 
Beata Sikora (-) Maciej Jagodziński
inspektor
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